
Inbreng Begrotingsbehandeling 8 november 2019  
 

Voorzitter, 

Een duurzame en toekomstgerichte gemeente, waar mensen verantwoordelijkheid nemen voor 

zichzelf, voor elkaar en voor hun omgeving. Dat is de visie van het CDA voor Zwolle. Vandaag 

bespreken wij de begroting van gemeente Zwolle voor 2020. Wij waarderen de inzet die door 

ambtenaren en college is geleverd voor het maken van de begroting. Echter, naar ons idee zou de 

leesbaarheid en het volume van de begroting aangepast mogen worden. Ik wil mijn verhaal aan de 

hand van volgende drie punten toelichten: Sociaal Zwolle, inclusief Zwolle en als afsluiter de 

toekomst van Zwolle. 

Sociaal Zwolle 

Zwolle is een welvarende stad. Het komt echter voor dat mensen door omstandigheden op de rand 

van het bestaansminimum leven of zelfs eronder. Dit betreft voor een groot deel mensen met 

kinderen. Hierdoor is de kans op sociale uitsluiting van deze kinderen groot. Wanneer het niet lukt 

om via het eigen netwerk schulden op te lossen, kan gemeente Zwolle helpen. Wij zouden het liefst 

een Zwolle zien waar schuldenproblematiek niet bestaat, maar dat is een utopie. Maar liefst 80% van 

de contacten van het sociaal wijkteam raakt het thema schuldenproblematiek. Als CDA vragen wij 

aandacht voor een goed functionerende schuldhulpverlening die voorzien is van voldoende 

menskracht en financiële middelen. Daarom vragen wij om structurele gelden in plaats van de 

huidige in begroting opgenomen incidentele gelden. Er is een nieuw beleidsplan schuldhulp in de 

maak. Ook in de voorbereiding van het nieuwe plan, zullen wij er op toezien dat structurele gelden in 

het beleidsplan worden opgenomen. 

We zijn ons er niet altijd goed van bewust hoeveel armoede er is onder Zwollenaren, terwijl dit 

zoveel invloed heeft op iemands leven. Het CDA vindt het armoede beleefhuis een mooi initiatief en 

ziet graag dat dit initiatief wordt doorgezet. Graag horen wij van het college of hoe zij dit ziet. Grote 

groepen vrijwilligers zetten zich in tegen armoede. Maatschappelijke organisaties zoals de 

voedselbank zijn van groot belang voor ongeveer driehonderd huishoudens onder het 

bestaansminimum in Zwolle. De gemeente heeft voor een jaar de portemonnee getrokken voor de 

Voedselbank. Als CDA zien wij het belang van de voedselbank voor inwoners van Zwolle en daarom 

willen wij een vaste locatie, zodat onzekerheid over het voortbestaan wordt weggenomen. Wil het 

college zich inzetten voor een vaste locatie van de voedselbank?  

 

Inclusief Zwolle 

Zoals in ons verkiezingsprogramma is aangegeven, streeft CDA Zwolle naar een inclusieve en 

toegankelijke samenleving waar iedereen mag en kan meedoen.  

Als eerste minister van gehandicaptenzaken zet CDA-er Rick Brink zich in voor de belangen van 

mensen met een beperking. Ook als Zwolle zouden wij ons continu moeten inzetten voor meer 

voorzieningen voor deze doelgroep, zoals bijvoorbeeld aangepaste woningen en speelpleinen. Bij het 

ontwikkelen van nieuwe voorzieningen zou er automatisch moeten worden gekeken naar 

toegankelijkheid voor mensen met een beperking. Wil het college zich inzetten voor meer 

voorzieningen voor mensen met een beperking, zoals aangepaste woningen en speelpleinen?  



De samenleving wordt complexer. Recent gaf de ombudsman aan dat burgers (inwoners) verdwalen 

en vastlopen in de systemen voor dienstverlening van de overheid. Voor inwoners die de 

digitalisering van dienstverlening minder goed kunnen bijbenen en het gevoel hebben van de router 

naar de muur te worden gestuurd, is het van belang dat zij terecht kunnen bij een fysiek loket of via 

een chatfunctie. Volgens het CDA kan er meer gedaan worden om burgers duidelijkheid te geven 

over waar zij terecht kunnen met vragen. Om een handreiking te geven, dienen wij als CDA een 

motie in.  

Kwetsbare en eenzame ouderen willen net als iedereen meedoen in de samenleving. Afgelopen week 

mocht ik samen met Leo Elfers te gast zijn bij projectteam Vitaal & Veilig thuis. Het project heeft als 

doel de vitaliteit en zelfredzaamheid van ouderen te versterken. Geweldig hoe inmiddels meer dan 

25 vrijwilligers zich inzetten om ouderen langer veilig thuis te laten wonen. Eenzaamheid is vooral bij 

ouderen een groeiend probleem wat aandacht vraagt. Het is van belang om 70-plussers in Zwolle een 

extra stimulans te geven om er op uit te gaan. Als CDA dienen wij een motie in om onderzoek te 

doen naar de mogelijkheid om ouderen kosteloos van het openbaar (bus)vervoer gebruik te laten 

maken in gemeente Zwolle.  

Toekomst van Zwolle 

Zwolle moet ook voor de komende generaties een gezond en plezierig woon- en leefklimaat bieden. 

Voor inwoners net buiten de norm van sociale huur is het moeilijk om betaalbare woningen te 

vinden. Het CDA blijft dan ook aandacht vragen voor meer betaalbare woningen voor jongeren die 

starten en ouderen die kleiner willen wonen. Zwolle is aan het groeien en er wordt veel ingezet op 

grootstedelijke voorzieningen door het college. Hiernaast moeten we oog blijven houden voor de 

verbinding in de wijken. Wijken met hun scholen, verenigingen en winkels zijn de kern van veel 

sociale verbanden. We mogen trots zijn op de diversiteit van onze wijken en de buurtinitiatieven die 

er zijn. Structureel overleg tussen de Zwolse inwoner en het gemeentebestuur in de vorm van 

wijkbijeenkomsten vindt het CDA dan ook van toegevoegde waarde. Hier hebben we inmiddels 

artikel 45 vragen over gesteld.  

De ambitie is uitgesproken om in 2025 25% van de energie duurzaam op te wekken om zo in 2050 

volledig energieneutraal te zijn. Stimulering van energiemaatregelen vinden wij van groot belang, 

maar hierin moeten verantwoordelijke keuzes worden gemaakt, waarbij de maatschappelijke kosten 

en baten tegen elkaar moeten worden afgewogen. Een vorm van duurzame opwekking van warmte 

is geothermie. Het verbaast ons dat het relatief overzichtelijke plan van geothermie binnen een half 

jaar nu al veel meer geld vraagt. Het proces lijkt complexer te zijn dan ingeschat. Geacht college, 

verwacht u binnen de huidige gereserveerde middelen de genoemde doelen van de 

energietransitie te halen of verwacht u dat het weerstandsvermogen gesterkt moet worden? 

Voorzitter, net als vorig jaar sluit ik af met de bevrijding van Zwolle. Voor velen is hij onbekend, maar 

voor Zwollenaren wereldberoemd: in de nacht van 13 april 1945 nam Leo Major een heldenrol op 

zich in de bevrijding van Zwolle van de Duitse bezetter. Inmiddels mogen we alweer bijna 75 jaar in 

vrijheid leven en dat vieren we ook in Zwolle. Naar ons idee is een begroting van 50.000 euro voor de 

festiviteiten mager. Laat financiële middelen geen belemmering zijn voor het organiseren van 

activiteiten om te herdenken en 75 jaar vrijheid te vieren.  

Voorzitter, Zwolle is een prachtige, groeiende stad die volop in ontwikkeling is. Het CDA gelooft in 

Zwolle als duurzame en toekomstgerichte gemeente, waar mensen verantwoordelijkheid nemen 

voor zichzelf, voor elkaar en voor hun omgeving. 

Dankuwel. 


